
Oœwiadczenie z³o¿one
przez senatora Leszka Piechotê

na 77. posiedzeniu Senatu
w dniu 26 maja 2011 r.

Oœwiadczenie skierowane do ministra kultury i dziedzictwa narodowego Bogdana Zdrojewskiego

Szanowny Panie Ministrze!
W zwi¹zku z uchwaleniem w dniu 11 kwietnia 2011 r. przez Sejmik Województwa Œl¹skiego uchwa³y

nr IV/7/11/2011 w sprawie przyjêcia rezolucji dotycz¹cej podjêcia dzia³añ zmierzaj¹cych do utworze-
nia Funduszu Ochrony Zabytków Przemys³owych zwracam siê do Pana Ministra o zajêcie stanowiska
w przedstawionej kwestii.

Na terenie województwa œl¹skiego znajduje siê coraz wiêcej obszarów postindustrialnych, które z ro-
ku na rok ulegaj¹ zniszczeniu i dewastacji. Z powodu braku po¿¹danych œrodków finansowych archi-
tektura poprzemys³owa i elementy parku maszynowego popadaj¹ w ruinê. Obecnie industrialne obiekty
s¹ zabezpieczane i remontowane przez samorz¹d lokalny i wojewódzki, jednak¿e ich pomoc jest niewy-
starczaj¹ca. Dlatego w³adze województwa œl¹skiego wysz³y z inicjatyw¹ powo³ania – na wzór istniej¹ce-
go ju¿ od 1985 r. Narodowego Funduszu Rewaloryzacji Zabytków w Krakowie – Funduszu Ochrony
Zabytków Przemys³owych zasilanego œrodkami finansowymi z bud¿etu centralnego.

W zwi¹zku z powy¿szym uprzejmie proszê Pana Ministra o przedstawienie informacji na temat planowa-
nego zabezpieczenia œrodków finansowych na ten cel i podejmowania dzia³añ wspieraj¹cych tê inicjatywê.

Uwa¿am, ¿e utworzenie Funduszu Ochrony Zabytków Przemys³owych w znacznym stopniu przyczy-
ni siê do zachowania i rewaloryzacji zabytków ery industrialnej. Maj¹c na uwadze dobro naszego regio-
nu, dziedzictwo kulturowe wpisane w wizerunek Œl¹ska, które tym samym tworzy wizerunek ca³ego
naszego kraju, liczê na skuteczn¹ pomoc.

Uprzejmie proszê o bie¿¹ce informowanie mnie na temat postêpu prac w sprawie.

Z wyrazami szacunku
Leszek Piechota




